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Utses att justera Ella Tegsten (S)  
Justeringsdatum 18 september 2019 Paragrafer §§60 och 72 
Justeringsdatum 24 september 2019 Paragrafer §§59, 61-71, 73-80 
   
Underskrifter Sekreterare  
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Fritidsnämndens protokoll är omedelbart justerat avseende §60 och §72 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 18 september 2019 
Anslaget sätts upp 19 september 2019 
Anslaget tas ned 11 oktober 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Johanna Balic 

Utdragsbestyrkande 
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Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
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Anslaget tas ned 17 oktober 2019 
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Underskrift  ...........................................................................  
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§ 59 

Anmälan av extra ärenden 

Beslut 
Föredragningslistan ändras enligt följande: 
• Ärende 24: ” Överklagan och prövningstillstånd angående dom om försiktighetsmått på 
Boovallen samt fullmakt att föra talan i ärendet” tas upp som punkt 4.  
 
 
 
- - - - - 
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§ 60 FRN 2015/44-821 

Överklagan och prövningstillstånd angående dom om 
försiktighetsmått på Boovallen samt fullmakt att föra 
talan i ärendet 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen i ärendet till protokollet.  
2. Fritidsnämnden befullmäktigar stadsjurist Sidrah Schaider, kommunjuristerna Daniel 
Falk, Anneli Sagnérius och Camilla Carlén att föra nämndens talan i ärendet.  
3. Ärendet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Ärendet 
Mark- och miljödomstolen har i en dom meddelat försiktighetsmått för att minska 
bullerstörningar på Boovallen. Fritidsnämnden är part i ärendet och har tidigare beslutat att 
överklaga Länsstyrelsen i Stockholms län beslut i ärendet till mark- och miljödomstolen. 
Mark- och miljödomstolens dom överklagades av fritidsnämnden den 9 juli 2019. 
Fritidsnämnden har fått anstånd att komma in med komplettering av överklagan. I ärendet 
redogörs för yrkanden och grunder i den komplettering av överklagan som avses att lämnas 
in till mark- och miljööverdomstolen. Fritidsnämnden utvecklar även skäl för 
prövningstillstånd det vill säga varför det finns skäl för högsta instans att pröva målet.  
 
Det föreligger skäl att i vissa delar justera Fritidsnämndens inställning/yrkande i detta 
ärende. Av det skälet informeras Fritidsnämnden om den aktuella talan som kommer föras 
å nämndens vägnar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 17 september 2019 
Bilaga: Mark- och miljödomstolens dom den 18 juni 2019, Mål nr M 7776-18.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 
 
- - - - - 
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§ 61 

Aktuell information 
 
- Status kring Boovallen 
- Bokningsbara spontanidrottsytor  
 
Ingen övrig aktuell information vid dagens sammanträde.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Att idrott räknas till industribuller är ett problem och oavsett om fallet kring Boovallen 
blir prejudicerande eller så blir en utmaning för nämnden att förhålla sig till. Om domen 
inte hävs behöver regeringen skyndsamt ta fram en proposition som tydliggör att idrott inte 
kan räknas som industribuller.  
Hyrning av idrottsytor. Under sommaren gjorde majoriteten ett utspel där nämnden gjorde 
ytor som annars är spontanidrottsytor bokningsbara. Detta är inte oppositionen emot men 
beslutet passerade inte nämnden och utspelet blir ganska olämpligt när det ändå innebär att 
föreningar måste inkludera de som spontanidrotter i sin verksamhet. Detta är då i längden 
inte en hållbar lösning för föreningslivet.” 
 
 
- - - - - 
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§ 62 

Redovisning principerna för föreningsbidragen 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Anna Kristiansson och Susanne Broman Kjulsten, utvecklingsledare på kultur- och 
fritidsenheten, informerade om riktlinjer för olika föreningsbidrag, såväl grundförutsättning 
som specifika krav för respektive bidrag. Totalt uppgår dessa bidrag till cirka sex procent av 
fritidsnämndens hela budget. 73 procent består av hyra och driftkostnader för kommunens 
anläggningar vilket utgör merparten av det stöd som kommunens föreningar tar del av. 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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§ 63 

Information om konstgräsplaner, parkplaner 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Anna Kristiansson och Susanne Broman Kjulsten informerade om konstgräsplaner och 
parkplaner. Lägesrapport rörande genomförda omläggningar av befintliga konstgräsplaner 
presenterades liksom tidsplanering inför 2020 vad gäller omläggning från naturgräs till 
konstgräs på Fisksätra IP och Skuru IP.  
 
Lägesrapport om hur parkplaner tillgängliggörs för föreningslivet presenterades. Även 
planering på kommande upprustning av vissa parkplaner och bollplaner på annan mark 
belystes liksom planerade samarbetsprojekt vad gäller nya bollplaner som byggs av andra 
fastighetsägare. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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§ 64 FRN 2019/92 

Investeringsuppföljning 2019 september 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Fritidsnämnden noterar information gällande status på fritidsnämndens pågående 
anläggningsprojekt. 
 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information gällande status på fritidsnämndens 
anläggningar inom nämndens intresseområde enligt tidigare beslut av nämnden och/eller 
av kommunfullmäktige. Färdigställda/avslutade objekt redovisas en gång och plockas 
löpande bort. 
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Pågående projekt 
Kommundel Projekt Beslut Status Kommentar Prel. datum 

för avslut 
Nacka 
 
 
 
 
 
 
Rev. 
170921 
190903 

Grönt ljus 
Miljösatsning 
Etapp 1: 
Boovallen 
Myrsjö IP 
Älta IP 
Etapp 2: 
Nacka IP 
Saltsjöbaden IP 

Datum för 
beslut: 
2016-04-27 
 
Diarienumme
r: 
FRN 2016/58 
 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Pågår 

■ Projekt försenat på grund av 
inkörningsproblem vid 
pilottest. 
Not 1 – Ny systemleverantör  
utreds. 

Etapp 1: 
1.1 2016-08-01 
1.2 2017-12-30 
Etapp 2: 
1.1 2018-12-30 
1.2 2019-03-01 
1.3 2020 

 

Sicklaön 
Skuru, Ektorp 
 
 
 
 
 
 
 
 
Reviderad 
180425 
180827 
190120 
190903 

Skuru IP 
Omläggning 
konstgräs 

Datum för 
inriktning: 
2016-05-31 
Diarienum
mer: 
FRN 
2016/47 
 
Datum för 
genomföra
ndebeslut:  
2017-09-12 
 
KFKS 
2017/741 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Upphandling 
 

■ Projekt försenat på grund av 
oförutsedda kostnader vid 
markarbete. 
Not 1 – Framtagning av 
projektdirektiv pågår 
Not 2 – ska inte vara projekt-
direktiv, hanteras som mindre 
anläggningsprojekt 
Not 3 – Tilldelningsbeslutet i 
upphandlingen överklagat. 
Besked om tilldelning 
förväntas bli klart till årsskiftet. 

20HT 18-2019 
HT19 
VT 2020 

Saltsjöbaden 
 
 
 
Reviderad. 
180425 
180827 
190120 
190903 

Fisksätra IP 
Omläggning till 
konstgräs från 
naturgräs 
 
Utegym 
Näridrottsplats
/Multiyta 
 
 

Datum för 
genomföran
debeslut:  
2017-09-12 
Dnr: 
KFKS 
2017/19 
 
 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Upphandling 
 
  

Not 1 – Framtagning av 
projektdirektiv pågår 
Not 2 – Projektdirektiv 
beslutat 
Not 3 – Tilldelningsbeslutet i 
upphandlingen överklagat. 
Besked om tilldelning 
förväntas bli klart till årsskiftet. 
Not 4 – Utegym och Multiyta 
färdigställda. 
 

HT 2019 
VT 2020 
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Saltsjöbaden Mötesplats 
Saltsjö-
badens IP – 
levande IP 
Utegym 
Näridrottsplats 

Datum för 
beslut: 
2015-12-09  

Tidsplan 
 
Läge 
Vilande 
 

Not 
Fortsatt utredning sker efter 
upphandling av ny simhall  

 

Kvarn-
holmen 
 
 
Reviderad 
180425 
190903 

Kvarnholme
n sporthall 
Sporthall med 
fotbollsplan på 
taket 

Datum för 
inriktning: 
2017-03-1 
 
Diarienumme
r: 
FRN 2017/34 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 
förstudie  

Not 1 – Inriktningsbeslut taget 
i FRN och uppdrag att 
förhandla fram hyresavtal 
överlämnat till 
fastighetsprocessen 
 

2023 

 

Beslutade projekt – utredning/projektering 
Kommundel Projekt Beslut Status Kommentar Prel. datum för 

byggstart 
Saltsjöbaden 

 
 
 
Reviderad 
180516 
180827 
190903 

Simhall 
Ny simhall 
Saltsjöbaden 

Datum för 
inriktning/in
köp: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/11 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning  

Not 1 - Upphandling avbruten  2018 
2021 

Henriksdal 
 
 
 
 

Ny fritidsgård Datum för 
beslut: 
2017-05-18 
 
Diarienummer 
FRN 2017/23 
 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1-  
Förutsättningar för 
genomförande kommer att 
utredas vid ett senare tillfälle  

2019 

Saltsjö-Boo 
Orminge, 
Norra Boo 
 
 
Reviderad 
180425 
180828 

Simhall 
Ny simhall 
Myrsjö IP 

Datum för 
inriktning/in
köp: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/133 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Översyn av planfrågor 
pågår 
Not 2 – plansamråd avslutat 

2022 
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190903 

Älta 
 
 
 
Reviderad 
180425 
190903 
 

Stavsborg 
sporthallar 
Två sporthallar 
Stavsborgskolans 
fastighet 

Datum för 
inriktning: 
2017-05-18 
 
Diarienummer: 
FRN 2017/57 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Uppdrag att förhandla 
fram hyresavtal överlämnat till 
fastighetsprocessen 
Not 2- preliminär byggstart 
2021 
Not 3 – Information och 
dialog med föreningsliv 
påbörjas höst 2019 
 

2021 

Saltsjö-Boo 
Kummelnäs, 
Norra Boo 
Reviderad 
190120 
190903 

Possmosse-
verket 
Fullstor 
konstgräsplan  

Datum för 
inriktning: 
2016-05-12 
 
Diarienummer: 
FRN 2015/50 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektdirektiv beslutat 
Not 2 – Utredning planeras 
klar VT 2019  
Not 3 – Beslut i Kssu i sep 
 

2020 

Saltsjöbaden 
 
 
Reviderad 
180425 
190903 

Multi-
anläggning 
Fisksätra 
Flexibel 
idrottshall med 
inriktning 
friidrott 

Datum för 
inriktning: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/19 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Planfrågor pågår, 
förstudie samt placering 
 
Not 2 – Beslut planeras i KSSU 
hösten 2019 

2021 

Älta 
 
 
Reviderad 
180425 
190903 

Fritidsgård 
Älta kultur och 
fritidskvarter 
 

Datum för 
inriktning: 
2017-02-16 
 
Diarienummer: 
FRN 
2017/16 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 - Uppdrag att förhandla 
fram hyresavtal överlämnat till 
fastighetsprocessen. 

2022 

Saltsjö-Boo 
Boo gård, 
Södra Boo 
 
Reviderad 
180425 
190903 

Boovallen 
Ny sporthall  

Datum för 
inriktning: 
FRN 2017/106 
 
 
 
Yttrande 
plan:  
FRN 2016/81 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektering påbörjad,  
Not 2 – Preliminär inflytt 
januari 2023 

2022 
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Älta 
 
Reviderad 
180425 
190120 
190903 
 

Sigfridsborg 
Ny sporthall  

Datum för 
inriktning: 
FRN 2017/57 
 
 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektering påbörjad,  
Not 2 – Preliminär byggstart 
2021 
Not 3 – Preliminär inflytt 
årsskiftet 2022/2023 

2021 

Saltsjö-Boo Velamsund 
Nytt ridhus 

Datum för 
inriktning: 
Uppdrag i Mål-
och budget  

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Beställning skickad 
från FRN till enheten för 
fastighetsförvaltning 2019-08-
27 

2021 

Kommande planering och beslut 
Kommundel Projekt Kommande 

beslut FRN 
Status Kommentar Prel. datum för 

beslut 
Centrala 
Nacka 
Järlahöjden  
 
Reviderad 
190120 
190903 
 

Nacka sport-
centrum 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Nacka 
sportcentrum, flexibel 
sporthall, simhall, 
fotbollsplaner, 2 ishallar 
samt ytterligare 
idrottsytor. 

2018 
2019 
2021 

Myrsjö 
 
Reviderad 
190903 
 

Myrsjö 
sportcentrum  

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – samråd 
genomfört 
 

2019 
2022 

Centrala 
Nacka,  
Jarlaberg 
 
 
Reviderad 
190201 
190903 

Jarlaberg 
Ny volym för 
idrott- och 
fritid 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Fastighetsvärd 
Rikshem 
Not 2 – Uppdrag att 
utreda ny volym för 
idrott på Jarlsbergs 
skolas fastighet. 

1.1 2017-06-16 
1.2 2018 
1.3 2019 

Centrala 
Nacka 
 
Reviderad 
190201 

2:an 
Fritidsgård 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – 
Ersättningslokal för 
2:ans fritidsgård till följd 
av stadsutveckling 
utreds 

2018 
2019 
2021 
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190903 

Sicklaön 
Sickla 
 
 
 
Reviderad 
192001 
190903 

Sickla 
gymnastik-
hall 
Ersättning för 
sickla 
gymnastiksal 

Inriktningsbeslut 
 
 
 
 
Yttrande plan:  
FRN 2017/48 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Två nya 
sporthallar och 
konstgräsyta planeras 
Not 2 – Alternativ 
lokalisering för flytt av 
befintlig hall pågår 
Not 3 – Ärendet 
återremitterat 

2018 
2019 
2020 

Källtorp 
 
 

Källtorp rid-
anläggning 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Ny 
Ridanläggning vid 
Källtorp utreds 

 

Hästhagen  
 
Reviderad 
192001 
190903 

Hästhagen 
Konstgräsplan 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – markägare: 
STHLM stad 
Not 2 – Förhandling 
pågår 
Not 3 – Utreds av NTN 
under 2020 

2018 
2019 
2020 

Erstavik 
 
 
Reviderad 
190201 
190903 
 

Hellasgården 
Konstgräsplan 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – markägare: 
STHLM stad, 
arrendator: Hellas AB 
Not 2 – Förhandling 
pågår 

2018 
2019 
2020 

Övriga projekt 
Reinvesteringar och nyinvestering inom befintliga idrottsanläggningar enligt mål och 
budget. 
Re-investeringsmedel för idrottsanläggningar enligt mål och budget 2016-2018 antaget av 
Nacka kommunfullmäktige den 16 november 2015, § 288. 
 

Kommundel Projekt Status Kommentar 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Hela Nacka 
 
 
 
Reviderad 
180425 
 

Driftgarage 
Björknäs IP 
Saltsjöbaden IP 
Nacka IP 
Älta IP 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Pågår 

Not 1 - Beställning kalkyl och 
tidsplan för ersättning av 
befintliga garage genomförd. 
Not 2 – Älta IP: Avslutat  
Not 3 – Björknäs IP: Pågår  
 
 
 

Boo 
 
 
 

Boovallen  
Bullervall 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Bullervall enligt 
föreläggande, senast klart 1,5 år 
efter detaljplan vunnit laga kraft 
Not 2 - FRN har överklagat 
föreläggande avseende 
bullervall 
Not 3 – Nacka kommun har 
sökt prövningstillstånd för att 
överklaga Mark- och 
miljödomstolens dom. 

Boo Bovallen 
Omläggning av 
konstgräs 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Avslutad 

Not 1 – Omläggning av 
konstgräset på Boovallen 1 
under juli månad 2019. 
Not 2 – Omläggningen klar 

Sickla Nacka IP 
Omläggning av 
konstgräs 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Pågår 

Not 1 – Omläggningen 
beräknas klar mitten av 
september 2019 

Begreppsförklaring 
Tid – tidsplan för projektet 
 ■ Enligt tidsplan ■ Förhinder, försenat ■ Förhinder, kraftigt försenat 
20xx-xx-xx – Tidigare preliminärt datum för avslut/beslut 
20xx-xx-xx – Nytt preliminärt datum för avslut/beslut 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
S 
NL 
- - - - - 
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§ 65 FRN 2019/90 

Mål och budget 2020–2022 för fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
 
1. Kommunfullmäktige fastställer fokusområden och resultatindikatorer för fritidsnämnden 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 september 2019. 
 
2. Kommunfullmäktige fastställer fritidsnämndens budgetram för år 2020 till 168,3 
miljoner kronor, en minskning med 1,8 miljoner kronor jämfört med kommunstyrelsens 
beslut, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 september 2019. 
 
3. Kommunfullmäktige fastställer fritidsnämndens avgifter för kollo- och 
daglägerverksamhet enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 september 2019. 

Ärendet 
I juni fattade kommunstyrelsen beslut om ekonomiska ramar och budgetdirektiv inför 
nämndernas arbete med förslag till Mål & Budget 2020–2022. Fritidsnämndens förslag till 
Mål & Budget 2020–2022 återfinns i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Bilagan innefattar förslag 
till nämndens fokusområden och resultatindikatorer, förslag om avgiftsnivåer samt förslag 
om att budgetramen ska minska med 1,8 miljoner kronor i förhållande till vad som 
fastslogs av kommunstyrelsen i ramärendet. Den föreslagna minskningen beror på att 
nämnden under 2020 inte har användning för tilldelade hyreskostnader om 1,8 miljoner 
kronor för ett nytt ridhus i Velamsund.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 6 september 2019 
Bilaga 1: Mål och budget fritidsnämnden 2020–2022 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Socialdemokraterna yrkade tidigare i vår på att fotbollstältet skulle tas ner. En av de 
starkast bidragande orsakerna till att nämnden går med plus beror på att tältet inte togs ner. 
Att kostnaden för att montera upp och ner tältet att S även varit frågande till, samt att detta 
överskott måste ses som att tagit utebliven verksamhet för föreningslivet alltså ingen 
hållbarlösning i längden.” 
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Anna Israelsson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Jag hänvisar till Vänsterpartiets förslag till budget för Nacka kommun 2020.” 
 
 
- - - - - 
  



 
19 (40) 

 18 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 66 FRN 2019/93 

Tertialbokslut 2 år 2019 fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2019. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har under tertial 2 beslutat att överklaga Mark- och miljödomstolens dom i 
målet om försiktighetsmått för att minska bullerstörningar från Boovallen. En extrasatsning 
på inköp av fotbollsmål samt nya linjer på kommunens bollplaner har gjorts. 
Tilldelningsbeslutet efter upphandling av omläggning av 11-spelsplanerna på Fisksätra IP 
och Skuru IP, från naturgräs till konstgräs, har överklagats. Under sommaren har flera 
avgiftsfria sommarlovsaktiviteter erbjudits för barn och ungdomar. Arbetet med att 
förbereda ett lokalt avrop från ramavtalet gällande ett nytt boknings- och bidragssystem 
pågår. Det ekonomiska resultatet för perioden är en positiv avvikelse mot budget på 5,8 
miljoner kronor. Årsprognosen för nämnden är ett överskott på 6,5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 9 september 2019 
Bilaga: Tertialbokslut 2 fritidsnämnden 2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 67 FRN 2019/89 

Reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga idrotts-
och fritidsanläggningar, Tertial 2 2019 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta beslut om en investeringsram på 6 
miljoner kronor för projektet reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga idrotts- och 
fritidsanläggningar under perioden år 2020–2022. 

Ärendet 
För att idrotts- och fritidsanläggningarna ska vara ändamålsenliga för föreningarnas 
verksamheter är de utrustade med olika verksamhetsinventarier. De lösa 
verksamhetsinventarier som finns ingår inte i fastighetsägaransvaret utan är att betrakta 
som ett ansvar för hyresgästen, i detta fall fritidsnämnden. Med investeringsmedel kan 
fritidsnämnden ombesörja att föreningar får rätt förutsättningar för att kunna bedriva 
verksamhet i idrotts- och fritidsanläggningarna. Föreslagen investeringsram på 6 miljoner 
kronor är fördelad på 2 miljoner kronor per år åren 2020, 2021 och 2022.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten och controllerenheten den 4 september 
2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Avseende investeringsramen. I investeringsramen föreslås att  6 mnkr fördelad över på tre 
år används för underhåll av lösa inventarier. 
 Det är inte bara lösa inventarier som behöver åtgärdas, utan även fast installation i många 
fall. Hur framför nämnden krav på kvalitet på fasta installationer i hallarna? Vad har 
nämnden eller kommunen för den delen för alternativ om fastighetsägare trots upprepade 
påstötningar inte åtgärdar kvaliteten avseende anläggningarna och dess fasta installationer? 
Finns det då realistisk chans att ens hyra eller bygga någon annan lokal på den platsen? 
Allianspartierna har med sin huvudlösa försäljning av verksamhetslokaler för lång tid 
skapat en osäkerhet för Nackaborna och idrottsrörelsen. 
Detta uppdras nämnden att svara till nästkommande möte.” 
- - - - - 
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§ 68 FRN 2019/86 

Sammanträdesdagar för fritidsnämnden år 2020 

Beslut 
Fritidsnämnden antar föreslagna sammanträdesdagar för år 2020 samt dag för seminarium 
inför mål och budget. 

Sammanträdesdatum 2020: 

- Onsdag 19 februari 
- Onsdag 25 mars 
- Onsdag 22 april 
- Onsdag 27 maj 
- Onsdag 17 juni 
- Onsdag 23 september 
- Onsdag 14 oktober 
- Onsdag 16 december 

 

Seminarium inför mål- och budget: 
Onsdag 22 april 

Ärendet 
Av § 2 i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för politiska organisationen i Nacka 
kommun” följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en 
sammanträdesplan senast under september året före. Kultur- och fritidsenheten har tagit 
fram ett förslag till kulturnämndens sammanträdesdagar för år 2020. Förslaget är anpassat 
utifrån kommunens övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har även tagits till lov- 
och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2019 
Bilaga: Berednings- och sammanträdesplan fritidsnämnden 2020 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Nämnden uppdras till nästa sammanträde svara på om tiden kan ändras till 18:00.  
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Att tjänstgöra i en nämnd kan inte förutsätta att man uteblir eller behöver ta ledigt från sitt 
arbete. De allra flesta har ett 9 till 17 arbete, att nämndens sammanträde därmed börjar 
17.00 gör det omöjligt för många att tjänstgöra i nämnden om man inte har politik som 
heltidsyrke.” 
 
 
- - - - - 
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§ 69 FRN 2019/50 

Fortsatt utredning av platser och tidsplanering gällande 
framtida idrottsanläggningar i Nacka 

Beslut 
Fritidsnämnden antar den uppdaterade kapacitetsutredningen med komplettering av platser 
och tidsplanering gällande framtida idrottsanläggningar i Nacka, i enlighet med bilagor till 
tjänsteskrivelsen daterade den 5 september 2019, och föreslår kommunstyrelsen att fatta 
följande beslut: 
 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av den uppdaterade kapacitetsutredningen 
gällande idrottsanläggningar i enlighet med bilagor till tjänsteskrivelse daterade den 5 
september 2019. 

Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda och planera följande:  
  
-Två nya elvaspelarplaner i Erstavik  
-ytterligare en sjuspelarplan Sickla IP  
-sjuspelarplan Hästhagen konstgräs (nu femspelarplan grus) 
-sjuspelarplan Ektorp (ny) 
-sjuspelarplan Jarlaberg (nu femspelarplan) 
-femspelarplan Tollare 
-ridhus Älta  
 
Alliansen vill också skapa fler förutsättningar för att i samarbete med idrottsklubbar och 
privata initiativ kunna tillskapa fler idrottsanläggningar.  
  
Tillkommande projekt:  
Utbyggnad av tennishallen i Saltsjöbaden/flytt av befintlig fotbollsplan (Saltsjöbadens 
lawntennisklubb) 
Padelbanor Saltsjöbadens IP (Saltsjöbadens Padelklubb) 
Skidspår konstsnö Saltsjöbaden (Saltsjöbadens golfklubb)  
Rusta - hyra av fotbollsplan (Rusta) 
Idrottshall Saltsjö-Duvnäs (Skuru Basket) 
Ny större tennishall i Ektorp, tillskapas genom markbyte (Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb) 
 

Ärendet 
Kapacitetsutredningen för fritidsnämnden kommer att utvecklas kontinuerligt. Denna 
rapporten ger en fördjupad analys av platser och tidsplanering gällande framtida 
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idrottsanläggningar i Nacka. En uppdaterad kartläggning av beslutade, planerade och 
möjliga anläggningar ligger till grund för olika beräkningar per år och per kommundel. 
Dessa har kompletterats med estimerade hyres- och driftkostnader för alla anläggningar 
från till år 2040. Men ny information från augusti 2019 kring förändringar av Nackas 
befolkningsprognos har nya analyser tagits fram avseende fritidsnämndens andel av 
kommunens totala nettodriftskostnader. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 september 2019 
Bilaga 1: Kartlagda idrottsanläggningar, per kommundel reviderad 5 september 2019 
Bilaga 2: Kartlagda idrottsanläggningar för hela kommunen per år inklusive estimerade 
hyres- och driftskostnader per anläggning. 
Bilaga 3: Estimerande hyres- och driftkostnader per år för alla kartlagda. 
idrottsanläggningar i förhållande till fritidsnämndens andel av kommunens totala budget. 
Bilaga 4: Hur kapaciteten av bollplaner per kommundel i förhållande till befolkningsmängd 
i målgruppen 7-20 år förändras fram till 2035 i förhållande till nuvarande kapacitet när alla 
beslutade, planerade och möjliga bollplaner adderas. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag med följande tillägg:  
Alliansen föreslår en kraftig satsning på fotboll, utöver allt som redan är planerat och 
beslutat. Vi vill tillföra en rad nya planer, och dessutom ett nytt ridhus. Därför yrkar vi att 
följande utreds och planeras:  
  
-Två nya elvaspelarplaner i Erstavik  
-ytterligare en sjuspelarplan Sickla IP  
-sjuspelarplan Hästhagen konstgräs (nu femspelarplan grus) 
-sjuspelarplan Ektorp (ny) 
-sjuspelarplan Jarlaberg (nu femspelarplan) 
-femspelarplan Tollare 
-ridhus Älta  
 
Alliansen vill också skapa fler förutsättningar för att i samarbete med idrottsklubbar och 
privata initiativ kunna tillskapa fler idrottsanläggningar.  
  
Tillkommande projekt:  
Utbyggnad av tennishallen i Saltsjöbaden/flytt av befintlig fotbollsplan (Saltsjöbadens 
lawntennisklubb) 
Padelbanor Saltsjöbadens IP (Saltsjöbadens Padelklubb) 
Skidspår konstsnö Saltsjöbaden (Saltsjöbadens golfklubb)  
Rusta - hyra av fotbollsplan (Rusta) 
Idrottshall Saltsjö-Duvnäs (Skuru Basket) 
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Ny större tennishall i Ektorp, tillskapas genom markbyte (Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb) 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), på återremiss med 
följande motivering: Ärendet saknar underlag med en kapacitetsutredning som utrett en 
lokaliseringsanalys samt utgår ifrån närhetsprincipen. Samt saknas en behovsanalys i 
relation till befolkningstillväxten med relevanta nyckeltal till närhetsprincipen. Ärendet bör 
därmed återremitteras med hänvisning till att komplettera med underlag för dessa punkter. 
 
Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut och 
Gunilla Grudevall Steens (L) tilläggsyrkande.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden avslog återremissyrkandet. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
För avslag på Ella Tegstens återremissyrkande röstade Oliver Rykatkin (M), Robin Irberger 
(M), Margareta Hjelmstad (M), Ylva Hedman (C), Gustav Magnusson (KD), Ann-Margret 
Larsson (M) och Gunilla Grudevall Steen (L).  
 
För bifall till Ella Tegstens återremissyrkande röstade Ella Tegsten (S), Oliver Berger (S) 
och Bosse Ståldal (NL).  
 
Med 7 röster mot 3 beslutade fritidsnämnden att avslå Ella Tegstens återremissyrkande.  
Fritidsnämnden biföll Gunilla Grudevall Steens yrkanden.  

Reservationer 
Ella Tegsten (S) reserverade sig mot beslutet och angav följande: 
 
”Majoriteten tar fortfarande beslut utan hänsyn till närhetsprincipen ansatsen att försöka 
täcka behovet räcker inte.  
Majoriteten har försökt göra en ansats till att försöka täcka behovet av idrottsytor. Men 
listan i sin helhet är baserad på ett underlag som delat in kommunen i 4 
upptagningsområden från den förra 10 upptagningsområden. Detta påverkas 
närhetsprincipen och områden som bör prioriteras. Framförallt får man då nyckeltal som 
menar på att centrala ytor som Nacka IP och Sickla IP klarar ett högre tryck för att de 
upptar därmed ett större område. Det gör nyckeltalen mellan utredningarna omöjliga att 
jämföra.  
Det finns ingen given indelning som vetenskapligt är den bästa, det har politiker svårt att 
bedöma. Men att 10 upptagningsområden gått till 4 är en sådan pass stor förändring att det 
får avgörande skillnader till hur man sedan kan beräkna behovet att den senare indelningen 
blir omöjlig att förhålla sig till.  
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Närhetsprincipen och behovsanalys uteblir ur utredningen och majoriteten lämnas att gissa 
hur man ska kompensera för den tänkta förlusten av kapacitet av idrottsytor. 
Lokaliseringen av ytor måste utgå ifrån närhetsprincipen för att kunna ta vettiga och 
hållbara beslut.  
Fotbollen är enklast att se men denna förlust av kapacitet. Men beslutet omfattar alla 
former av idrott som kan blir omöjligt att kompensera sen i efterhand.  
Socialdemokraterna kommer att försöka utgår från den gamla utredningen och med dialog 
med föreningslivet ta fram en alternativ lista till förslag men vi kan se att eftersom Sickla IP 
som behöver en 11mannaplan och Nacka IP som behöver 3 11 mannaplaner 2 ishallar och 
50 meters bassäng och annars inte är fullstora för att klara kapaciteten att nuvarande förslag 
av majoriteten är tillräckligt.” 

Protokollsanteckningar 
Anna Israelsson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Oppositionen yrkade på att ärendet skulle återremitteras då ”ärendet saknar underlag med 
en kapacitetsutredning med lokaliseringsanalys samt med närhetsprincip som ledande i 
behovsanalysen i relation till befolkningstillväxten med relevanta nyckeltal. Ärendet bör 
därmed återremitteras med hänvisning till att komplimenteras med underlag för dessa 
punkter.” 
Socialdemokraterna och Nackalistan röstade för återremittering, Vänsterpartiet hade röstat 
med oppositionen för återremittering av utredningen om vi hade möjlighet att rösta i 
fritidsnämnden. Alla partier i alliansen röstade mot oppositionens yrkande och den 
fortsatta utredningen röstades därmed igenom.  
Då oppositionen reserverade sig mot kapacitetsutredningen som detta ärende grundar sig 
på menar vi att detta ärende saknar ett tillförlitligt underlag. Det främsta problemet med 
denna utredning är att den ignorerar närhetsprincipen. Ett stort problem för de personer 
som idrottar i Nacka och deras familjer är att det är långa avstånd från bostäderna till 
idrottsytorna, vilket innebär att föräldrar behöver skjutsa sina barn långa distanser i bil för 
att barnen ska ha möjlighet att närvara. Detta är både tidskrävande för familjerna, dåligt ur 
miljösynpunkt och exkluderande för de familjer som inte har möjlighet att skjutsa sina 
barn. 
Planering av idrotts- och fritidsytor bör från början i samhällsplaneringen vara integrerade i 
bostadsplaneringen. Personer som idrottar i Nacka kommun bör kunna ta sig till idrottsytor 
genom kommunala medel, cykel eller genom att promenera dit, naturligtvis ska detta vara 
möjligt då ytorna behöver vara placerade i närheten av bostadsområden. Genom att 
alliansen röstat igenom kapacitetsutredningen och denna fortsatta utredning ignoreras det 
stora behovet av flera närliggande idrottsytor till kommunens medborgare. De idrottsytor 
som finns idag är överbelastade och räcker inte till, de planerade idrottsytorna tar inte 
hänsyn till vart medborgarna bor. Kommunen behöver samhällsplanera för ett hållbart 
samhälle där medborgarna har närhet till fritidsaktiviteter och idrottsytor.  
Under nämndmötet uttalade sig en från alliansen att närhetsprincipen kan ses som att 
idrottsföreningarna ska ha närhet till sina anläggningar och inte att medborgarna ska ha 
närhet till idrottsanläggningarna.  Detta motsätter sig Vänsterpartiet starkt. 
Idrottsanläggningar bör ses som medborgarnas, det är de som ska utnyttja och ha tillgång 
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till. I nämnden bör vi ta beslut för att öka medborgarnas möjligheter att delta i ett stort 
utbud av idrotts- och fritidsaktiviteter, det främsta som behövs för att möjliggöra detta är 
att anläggningarna är på platser som är lättillgängliga för de som ska utnyttja dom. 
Närhetsprincipen måste utgå ifrån medborgarnas möjligheter att enkelt ta sig till 
anläggningar.  
Anledningen att detta inte tas hänsyn till i denna utredning är att upptagningsområdena i 
denna utredning kraftigt minskats till endast 4 upptagningsområden i Nacka kommun. 
Detta påverkar nyckeltalen i utredningen eftersom det då ser ut som att områdena har 
större tillgänglighet än vad det har i verkligheten, längre resvägar för medborgarna 
accepteras och räknas som tillgängliga. För att behovet ska synas i utredningen behöver den 
kompletteras för att visa medborgarnas faktiska behov, denna utredning saknar alltså en 
fullgod behovsanalys.  
Dessutom behöver fler idrottsytor planeras, behovet av dom är akut nu och att det i denna 
utredningen visar på en något utökad kapacitet till år 2035 är inte tillräckligt bra. Behovet 
finns nu och kapaciteten måste öka mer markant för att säkra medborgarnas tillgång till 
idrottsytor nu och i framtiden.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Alliansen har svikit idrotten så länge och sedan tunnelbaneavtalet slöts för sju år sedan har 
man inte brytt sig tillräckligt om idrottens nuvarande och framtida behov. Nu när man är 
trängd av idrottsrörelsen letar man planlöst, utan närhetsprincipen för ögonen, och 
försöker hitta möjliga ytor lite varstans. Så borde man inte planera ett hållbart samhälle som 
ska leva i hundratals år.  
Från nu fram till 2040 planeras befolkningen öka med 55 000, nästan lika många som fanns 
i Nacka 1985, dvs för 35 år sedan. Då fanns de flesta större idrottsanläggningar som finns 
idag. En handfull sporthallar har tillkommit sedan dess men någon nämnvärd ökning av 
fotbollsplaner har inte tillkommit.  Vissa som t.ex. Sicklavallen var t o m större. 
Befolkningsökningen mellan 1985 och 2040 är en ökning på 167%. För att möta behoven 
behöver kommunen skärpa till sig rejält, speciellt då det redan nu är överfullt i hallar och på 
planer. Då räcker det inte med att dutta och strunta i närhetsprincipen. Nackas 
befolkningstäthet ligger på elfte plats landet. Jag menar att kommunen därför behöver 
avbryta planeringen av vissa bostadsprojekt till förmån för plats för idrott där det behövs 
mest. Vi ska väl bygga ett hållbart samhälle även om somliga föredrar att kalla det bygga 
stad. 
En fördjupad behovsanalys och lokaliseringsanalys behövs med fokus på närhetsprincipen, 
speciellt för de yngre.  
Kommentarer kring vissa objekt: 
Boo 
Porsmosse: Här behövs en väsentligt bättre kollektivtrafik, omklädningsrum, förråd mm. 
Dessutom borde det utredas om det finns plats för bostäder som kan kvitta ut bostäder vid 
Sicklavallen för att ge plats för en 11-spelarplan där. 
Orminge bollplan: Borde enkelt kunna byggas ut till en 11-spelarplan eftersom en sådan har 
funnits där förut. Omklädningsrum mm finns redan i Ormingehallen och parkeringsplatser 
finns intill samt närhet till kollektivtrafik. 
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Bollplanen vid karnevalsplatsen: Bör också utredas om den kan växlas upp till åtminstone 
en 7-spelarplan och beläggas med konstgräs. Nära till centrumparkeringen och 
kollektivtrafik.     
Sågtorp: Det bör utredas om befintlig plan kan utvecklas till en 11-spelarplan genom att 
flytta G:a Värmdövägen några meter söderut. Samutnyttjande av omklädningsrum i en 
tillkommande sporthall? 
Dalkarlsområdet: Det behövs ett skyndsamt omtag för att utreda möjligheten av både 11-
spelarplaner och 7-spelarplaner samt sporthallar i detta område. 
Fisksätra o Saltsjöbaden 
Fisksätra: Multihallen bör förläggas där kommunfullmäktige beslutat att den ska ligga så att 
befintlig sporthall vid Fisksätra ip kan vara kvar.  
Simhallen bör absolut förläggas till Fisksätra. Där gör den bäst nytta och har det bästa 
kommunikationsläget.   
Sicklaön 
Kvarnholmen: området planeras växa till en befolkning på ca 10 000. Hur ska två 5-
spelarplaner och en sporthall räcka???? Jämför med tillgången i Älta, Orminge och Fisksätra 
som har betydligt fler fotbollsplaner och hallar. 
Sicklavallen: En 11-spelarplan är ett måste med tanke på befolkningstillväxten i området 
och att det redan nu är för trångt. Sickla IF har ett bra förslag.  
Nacka IP: Också ett måste att ta tillbaka 7-spelarplanen och ha två 11-spelarplaner varav en 
matcharena. Stor sporthall med möjlighet att spela handboll och basket i högsta serierna. I 
en kommun på 160 000 pers kommer fler och fler idrotter behöva arenor för att spela i de 
högsta serierna. 
Ny plan på 222:an. Utred möjligheten att lägga en plan på överdäckningen av 222:an. 
Simhallen: Bör absolut ha 8 banor och vara anpassad och godkänd för tävlingar.  
Sickla gymnastikhall Bör ligga centralt då den ska möta behoven i hela kommunen. Att 
bygga på Myrsjöhallen B för 18 miljoner är ju galet. Bra för Boogymnasterna men dåligt för 
framför allt gymnaster från Älta och Fiskis o Saltis.  
Sporthallen vid Maestroskolan: Prioritera en fullstor hall som är delningsbar.  
Fotbollsplaner Erstavik: Nackalistan har motionerat om att utreda detta vid Gungviken 
bl.a. då en sådan anläggning ligger nära Saltsjöbanans station Östervik. Motionen har ännu 
inte kommit upp.  
Planer på tak : Är mycket tveksam till sådana lösningar då tillgängligheten är begränsad och 
planen som social mötesplats riskerar att förminskas betydligt.” 
 
 
- - - - - 
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§ 70 FRN 2018/31 

Motion – Förslag om bättre föreningslokaler i Fisksätra 
Motion den 2 mars 2018 av Birgit Hansson med flera (V) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen då lokalfrågan för Fisksätra skola och Fisksätra 
Folkets hus är förändrad. Avgifter och taxor för att hyra lokaler är fastställda av 
kulturnämnden och fattade beslut gäller. 

Ärendet 
Efter beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 177 kommer Fisksätra skola att säljas 
till Stena fastigheter AB. Inga tomma skollokaler finns därmed att tillgå. Verksamheter som 
drivs i fastigheten kommer att evakueras till temporära lokaler redan under hösten 2019. 
Fisksätra Folket Hus kommer under en period av två - tre år flytta till temporära lokaler. 
Beslut om avgifter och taxor för att hyra kulturlokaler tas av kulturnämnden och fattade 
beslut gäller.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 juli 2019 
Bilaga: Motionen Bättre föreningslokaler i Fisksätra 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Anna Israelsson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Motionen lämnades in av Vänsterpartiet för ett och ett halvt år sedan, ärendet togs upp på 
fritidsnämndens möte 2019-09-18, det första nämndmötet efter försäljningen av lokalerna 
till Stena fastigheter beslutats i kommunfullmäktige i juni 2019. 
Motionen avslogs av nämnden då lokalerna ifråga har sålts till Stena fastigheter. Fisksätra 
folkets hus har nu flyttats till temporära lokaler. Detta innebär att de lokaler som, då 
motionen skrevs, stod tomma inte längre finns att tillgå. De temporära lokalerna som 
Folkets hus flyttats till i och med försäljningen av lokalerna är mindre än de tidigare. 
Motionen syftade till att möjliggöra en kapacitetsutökning av mötes- och scenlokaler. Detta 
är nu i och med försäljningen av lokalerna inte längre möjligt och Folkets hus nya lokaler 
ger inte möjligheten att utöka utbudet av mötesplatser och scenlokaler som finns i området.  
Dock kvarstår fortfarande behovet av utökade icke-kommersiella mötesplatser och 
scenlokaler för kommunens invånare. Kommunen bör därför hitta möjliga lokaler för detta 
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och bidragsberättigade föreningar och andra ideella organisationer bör ha konstandsfri 
tillgång till sådana lokaler.” 
 
 
- - - - - 
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§ 71 FRN 2019/38 

Motion – Bidrag till idrottsföreningar 
Motion den 26 mars 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen mot bakgrund av att förslaget skulle 
innebära en omotiverad skillnad i fördelningen av fritidsnämndens föreningsbidrag mellan 
lagidrott och individuellt utövad idrott.  

Ärendet 
Motionären från Sverigedemokraterna föreslår att Nacka kommun endast ger 
föreningsbidrag till sport- och idrottsföreningar som håller på med lagidrott, om 
föreningarna åtar sig att alltid låta alla barn upp till t o m 15 års ålder delta i träning och 
tävling på lika villkor. Föreningar som inte vill tillämpa detta får avstå från kommunala 
bidrag. 
Att uppställa föreslagna krav för föreningar som har lagidrott skulle innebära en 
omotiverad skillnad jämfört med individuellt utövad verksamhet. Mot bakgrund av detta 
föreslås att motionen avslås.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 juli 2019 
Bilaga: Motion Bidrag till idrottsföreningar (SD) 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
  



 
32 (40) 

 18 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 72 FRN 2019/78  

Ändring av huvudsäsong för ishallar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att revidera riktlinjerna för Nacka kommuns taxor och avgifter 
för idrotts- och fritidsanläggningar genom att förlänga huvudsäsongen för verksamhet i 
ishallar till att pågå från vecka 38 till vecka 12. Ändringen gäller från och med höstsäsongen 
2019. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Föreningar som har verksamhet i kommunens ishallar har framfört att deras säsong, med 
seriespel och tävlingar, pågår under perioden vecka 38 till vecka 12.  

På alla kommunens idrottsanläggningar är det lägst taxa för barn och ungdom under 
verksamheternas huvudsäsong. Utgångspunkten för vilken period som ska omfattas av taxa 
för huvudsäsong är när respektive idrottsförbunds seriespel pågår. I gällande riktlinjer för 
Nacka kommuns taxor och avgifter för idrotts- och fritidsanläggningar pågår 
huvudsäsongen för ishallar från vecka 43 till vecka 9. 
 
Det är rimligt att revidera tidigare beslut om huvudsäsong för verksamhet i ishallar till 
veckorna 38 – 12 i enlighet med föreningarnas önskemål, då det är under den perioden som 
den huvudsakliga verksamheten pågår. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 juni 2019 
Bilaga: Skrivelse angående avgifter och taxor för ishallar i Nacka kommun 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 
 
- - - - - 
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§ 73 FRN 2019/77  

Yttrande över samråd för Östra Gräsvägen, Ektorp 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 8 
juli 2019. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna 
synpunkter över beslut om detaljplan för Östra Gräsvägen, Ektorp. 

Planförslaget möjliggör för cirka 45 nya bostäder inom privat mark och för cirka 70 nya 
bostäder (hyresrätter) inom kommunal mark. I direkt anslutning till planområdet i 
sydvästlig riktning ligger Skuru skola och ett idrottsplatsområde med fotbollsplan, 
basketplan, sporthall och sportcenter. I yttrandet informeras om den dom (Mål nr M 7776-
18) som Mark och miljödomstolen i Nacka nyligen fastställt gällande Boovallen som rör 
störning av ljud som uppkommer i anslutning till träningen och matcher på Boovallen. 
Domen är överklagad men kan bli fastställd och prejudicerande för andra spelplaner. I 
fortsatt arbete med detaljplanen och planering av de aktuella bostäderna bör dessa aspekter 
tas i beaktan. I yttrandet påpekas vikten av att säkra och trygga gång- och cykelvägar 
planeras för att barn och ungdomar ska kunna ta sig till olika aktiviteter.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 8 juli 2019 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: Planbeskrivning 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 74 FRN 2019/69 

Politikerinitiativ om att utreda möjligheten för belysning 
vid spontanidrott 
Politikerinitiativ den 24 april 2019 av Oliver Rykatkin (M) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar redovisningen och förklarar med den noteringen politikerinitiativet 
färdigbehandlat. 

Ärendet 
Politikerinitiativet innebär att ge kultur- och fritidsdirektören i uppgift att utreda 
möjligheten för belysning vid spontanidrott. Belysning på spontanidrottsanläggningar på 
idrottsplatser följer idag öppettiderna på respektive idrottsplats i de fall där det finns 
boenden i närheten. I de fall där idrottsanläggningens placering möjliggör senare belysning 
styrs belysningen med en spontanknapp. De spontanidrottsanläggningar som ligger på 
parkmark har oftast så kallad rörelsestyrd belysning som aktiveras när någon använder ytan 
och slocknar av sig själv när rörelsen försvinner eller har en spontanknapp som genererar 
30 min belysning. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 juli 2019 
Bilaga: Politikerinitiativ den 24 april 2019 av Oliver Rykatkin (M) 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Oliver Rykatkins bifallsyrkande.  
 
 
- - - - - 
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§ 75 FRN 2019/87 

Stöd för sanitetsfunktion vid 25-mannastafetten 2019 – 
OK Ravinen 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja OK Ravinen 95 000 kronor plus moms (117 813kronor) 
i stöd för kostnader att lösa sanitetsfunktionen vid arrangemanget 25-mannastafetten 2019 
på ett miljöriktigt sätt. 

Ärendet 
OK Ravinen har ansökt om stöd för att lösa toalettfrågan vid arrangerandet av 25-
mannastafetten i orientering som genomförs den 12-13 oktober i år. Tävlingen lockar 
närmare 13 000 deltagare från hela norden samt från England, Tyskland och Schweiz. En 
bra och tydlig miljöprofil är ett viktigt inslag i arrangemanget. 

Föreningens ansökan om stöd gäller för att kunna hantera toalettfrågan. För detta krävs 
120 mobila toaletter och ett tiotal urinoarer. Den beräknade kostnaden för detta är 95 000 
kronor. 

Föreslaget är att fritidsnämnden beslutar att bevilja OK Ravinen 95 000 kronor plus moms 
(117 813kronor) som stöd för kostnader för att hantera sanitetsfunktionen på ett 
miljöriktigt sätt. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 september 2019 
Bilaga 1. Ansökan från OK Ravinen 
Bilaga 2. Specificerad offert från OK Ravinen 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut med 
justeringen att OK Ravinen beviljas 95 000kronor plus moms (117 813kronor).   
 
 
- - - - - 
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§ 76 FRN 2019/88 

Delfinansiering av flytt av 5-spelsplan i Tattby för att 
möjliggöra utbyggnad av Saltsjöbadens Lawntennisklubb 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta att medfinansiera flytt av 5-spelsplanen i 
Tattby till närliggande område med 50 procent, motsvarande cirka 2,5 miljoner kronor. 

Ärendet 
Kommunen ska i möjligaste mån förenkla för föreningar och Nackabor att utveckla sina 
verksamheter. Saltsjöbadens Lawntennisklubb har många barn och ungdomar som står på 
kö för att kunna delta i olika aktiviteter. Klubben har sedan flera år planerat för en 
utbyggnad av sin anläggning i Tattby (Tattby 38:1) för att kunna ta emot fler medlemmar 
och för att kunna bygga padelbanor. Den enda möjligheten är att nyttja den 5-spelsplan, på 
kommunal mark, som ligger i direkt anslutning till tennishallen och i viss mån även nyttja 
parkeringsplatsen. Saltsjöbadens Lawntennisklubb förbinder sig att till hälften delfinansiera 
en flytt av 5-spelsplanen till ny plats samt att ta kostnader för en planläggning. Förslaget är 
att Nacka kommun bekostar resterande 50 procent för en flytt av 5-spelsplanen. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 september 2019 
Bilaga: Ritning över förslag på tillbyggnad av Saltsjöbadens Lawntennisklubb. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Majoriteten utgår ifrån att föreningen har ekonomisk kapacitet att bygga ut helt själva. Det 
som efterfrågats i media är att det finns en önskan att kommunen ska stå för 
infrastrukturen och föreningarna vill hyra idrottsytan. 
Det finns en risk att detta blir en grötig lösning. Att kommunen ska betala 1/2 av 
kostnaderna för att en förening ska få äga lokalen. Det vanliga är ju att kommunen borgar 
för lån för en förening som vill äga och fixa sina lokaler. Alternativ att kommunen bekostar 
allt, äger och hyr ut till föreningen. Hur upprätthålls rättvisa gentemot andra föreningar 
som inte får sitt ägande av lokaler av kommunen? 
I det stora hela är det positivt om det blir en idrottsyta för föreningen att använda sig av 
därmed hade S inget annat yrkande.” 
- - - - - 
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§ 77 FRN 2019/91 

Driftsbidrag till Saltsjöbadens IF 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja Saltsjöbadens IF 250 000 kronor i driftsbidrag för 
verksamhetsåret 2019/20. Saltsjöbadens IF beviljas därtill 250 000 kronor i driftsbidrag för 
respektive verksamhetsår 2020/21 och 2021/22 under förutsättning att 
kommunfullmäktige antar föreslagen omfördelning av befintlig budgetram för 
fritidsnämnden i Mål- och budget 2020-2022. 

Ärendet 
Saltsjöbadens IF driver under vinterhalvåret tillsammans med Saltsjöbadens Golfklubb en 
konstsnöanläggning. Det innebär att föreningarna tillhandahåller ett konstsnöspår på 
Saltsjöbadens Golfklubb som både allmänhet och föreningsliv kan nyttja. Saltsjöbadens IF 
ansöker om ett driftsbidrag på 250 000 kronor årligen under en treårsperiod för att kunna 
drifta anläggningen. Längdskidåkning är en populär idrott, motions- och rekreationsform 
och bedömningen är att det är en kostnadseffektiv insats för att främja nackabornas hälsa. 
Mot denna bakgrund föreslås att ansökan ska beviljas för verksamhetsåret 2019/20. 
Fritidsnämnden har i Mål- och budgetärendet 2020-2022 föreslagit en omfördelning av 
befintlig budgetram för fritidsnämnden. Saltsjöbadens IF föreslås beviljas driftsbidrag för 
respektive verksamhetsår 2020/21 och 2021/22 under förutsättning att 
kommunfullmäktige antar föreslagen ändring. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 6 september 2019 
Bilaga 1. Ansökan om driftsbidrag från Saltsjöbadens IF 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 78 FRN 2019/24 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet. 

Ärendet 
- Ordförandebeslut gällande utnämning av dataskyddsombud, FRN 2019/85, 2019-08-22 
- Ordförandebeslut gällande ställningstagande till att överklaga dom om försiktighetsmått 
på Boovallen samt fullmakt att föra fritidsnämndens talan i ärendet, FRN 2015/44, 2019-
06-27 
- Avgiftsfria sommarlovsaktiviteter 2019, FRN 2019/53, 2019-07-18 
- Utbetalning av Administrationsbidrag för 2019 om sammanlagt 2 877 215kr, FRN 
2019/64, 2019-07-09 
- Föreningsbidrag Fisksätra IF, 3000kr, FRN 2019/76, 2019-06-13 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 79 FRN 2019/25 

Anmälningar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Fritidsnämnden beslutar att skicka inkommet politikerinitiativ från Gunilla Grudevall 
Steen (L) till beredning.  

Ärendet 
- Politikerinitiativ från ordförande Gunilla Grudevall Steen (L) 
- Uppsägning för avflyttning, FRN 2019/82, 2019-06-18 
- Dom Nacka Tingsrätt, Mark och miljödomstolen, meddelad 2019-06-18 
- Överklagande av Mark- och miljödomstolens dom i mål nr M 7776-18 och ansökan om 
prövningstillstånd, FRN 2015/44, 2019-07-05 
-Ansökan från Järla Orientering, 2019-09-05 
- Inbjudan till Stockholmstinget den 14 november 2019 kl. 8.00-16.30, 2200kr (ex moms) 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
Fritidsnämnden beslutade att skicka inkommet politikerinitiativ från Gunilla Grudevall 
Steen (L) till beredning.  

 
 
- - - - - 
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§ 80 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid mötet.  
 
 
- - - - - 
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